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Ulf: Hej och välkommen till Östhammars kommun! Samhällspodd. Inblick. Östhammar. Hej 
säger jag också till Magnus som sitter tillsammans med mig i studion här i Östhammar. Och 
med oss på länk så har vi Elin Damm. Hej Elin!  
 
 
 
Elin: Hej Ulf.  
 
 
 
Ulf: Det är tisdag och vi spelar in den här sändningen för att belysa ett bidrag som 
Östhammars kommun fick kännedom om att vi blev beviljade i slutet på förra veckan.  
 
 
 
Ulf: Och det handlar om ny kärnkraft och det där kanske väcker en del nyfikenhet. Så då 
tänkte vi att vi gör en podd på temat och försöker reda ut åtminstone några av begreppen. Det 
är ju lite tidigt än så länge eftersom saker och ting är fortfarande i sin linda här. Men vi. 
Östhammars kommun lämnade in en ansökan till Naturvårdsverket för några veckor sedan, 
kopplat till en utlysning som Naturvårdsverket gick ut med. Där och då  
 
 
 
Ulf: så fick vi besked i fredags att vi hade beviljats medel för det här,  
 
 
 
Ulf: så den tänkte vi skulle beröra.  
 
 
 
Elin: Spännande! Då ska du få berätta för mig. Vad är det för något vi har beviljat? Vad är 
bakgrunden till det här?  
 
 
 
Ulf: Bakgrunden är lite enkelt uttryckt, att regeringen vill ju vara säkra på att kommunerna i 
Sverige är förberedda om och i så fall när och på vilket sätt.  
 
 
 
Ulf: När? När det är dags att bygga ut kärnkraften i Sverige? Så regeringen vill att 
kommunerna helt enkelt är förberedda på på sitt uppdrag när det gäller ny kärnkraft. Så därför 
så skickade man medel till till Naturvårdsverket och sa att ni får kolla med Sveriges 



kommuner om de är intresserade och på vilket sätt de vill testa sig fram i det här arbetet.  
 
 
 
Elin: Och då sa Östhammars kommunpolitiker Det här tycker vi låter intressant. Och så fick 
du i uppdrag att skriva en ansökan. Ja.  
 
 
 
Ulf: Östhammars kommun politiker tyckte att det var intressant. Eftersom vi har erfarenheten 
och traditionen i Östhammars kommun.  
 
 
 
Elin: Och stöd för, ska vi också säga, högt stöd för kärnkraft i vår kommun. Exakt vad är det 
som ska hända då? Vad är det som man ska undersöka som man inte redan vet om? 
Östhammars kommun?  
 
 
 
Ulf: Ja, vi ska inte undersöka om om.  
 
 
 
Ulf: Det funkar att etablera en ny kärnreaktor i Östhammars kommun. Det ska vi inte 
undersöka. Däremot så ska vi undersöka förutsättningarna för en etablering, Det vill säga om 
det nu skulle vara så att kraftproducenterna kommer på att vi skulle vilja etablera ny kärnkraft 
i Östhammars kommun. Då ska vi undersöka planförutsättningarna. Vad är det för 
planförutsättningar? Ja, vi har valt att i vår ansökan och i vår studie rikta in oss på 
ledningsdragning. Egentligen finns det ledning i ledningsinfrastruktur ut och in från ett 
verksamhetsområde där man producerar kärnkraft, så det ska vi undersöka.  
 
 
 
Elin: Vad spännande! Hur då? Är det egentligen så att det är regeringen som vill veta? Det är 
de som är mottagare av vår studie kan man säga.  
 
 
 
Ulf: Ja, det kan man säga. Egentligen är det Naturvårdsverket som kommer vara mottagare 
för.  
 
 
 
Ulf: De resultat. Men de kommer väl redovisa det. Tanken är egentligen att vi ska pilottester 
där vi ska provtesta  
 
 
 
Ulf: ett riktigt case. Om det nu skulle vara så att en kraftproducent vill etablera en ny 
kärnkraft i Östhammars kommun. Då ska vi.  
 



 
 
Ulf: Inte kunna säga ja. Vi ska kunna svara på. På vilket sätt ska ledningsinfrastrukturen 
sörjas till och från det här området? Och vi ska göra det precis som ett riktigt case egentligen. 
Och då gör man miljökonsekvensbeskrivningar och man tittar på tekniska förutsättningar. 
Och man tittar också på de tillståndsprocesser som behövs för det här.  
 
 
 
Elin: Vilka? Vem är det som ska göra det om man ska göra det här? Vilka är de där man som 
ska göra det?  
 
 
 
Ulf: Ja, det är väldigt mycket Östhammars kommun som ska göra det här. Så det kommer 
vara kommunens egen personal. Men vi kommer också behöva göra det tillsammans med 
kraftproducenten. Vi kommer behöva göra det tillsammans med Nätägarna och tillsammans 
med andra fastighetsägare för den delen de här ledningarna. De dras ju inte bara på 
kommunal mark, utan de dras ju i terrängen där andra är ägare också. Så i stort sett skulle jag 
säga att samhället i stort berörs av det här. Den här planprocessen och den kommer ju 
utmynna I1I1 samrådshandling, som det heter på planspråk. Så det får du.  
 
 
 
Elin: Förklara för den som inte vet vad en samrådshandling är för.  
 
 
 
Ulf: En samrådshandling. Där står det vad man vill göra och vem som påverkas av det och 
hur den som påverkas påverkas. Allt ifrån miljökonsekvenser som jag var inne på men också 
kan vara andra påverkansfaktorer som belyses i en samrådshandling. Och det har man också 
när man bygger vägar och man etablerar bostadsområden i detaljplaner och så vidare. 
Samrådshandlingar är vanligt förekommande i svensk lagstiftning.  
 
 
 
Elin: Kommer. Kommer allmänheten få möjlighet att ta del i det här arbetet? På något vis 
finns det nog öppningar för det.  
 
 
 
Ulf: Ja, allmänheten kommer att kunna ta del av både resultatet och av själva processen. Vi 
ser framför oss att hela processen är demokratiskt styrd och på på det viset att vi hela tiden 
berättar vad det är för någonting som sker och vad det är för någonting som görs och vad 
nästa steg är. Men sedan också, som jag var inne på, en ett samrådsförfarande där man bjuder 
in till  
 
 
 
Ulf: remissvar på de förslag som som utredningen kommer fram till. Så kommer allmänheten 



att påverkas.  
 
 
 
Elin: Och då brukar det kunna vara möten, öppna möten som man får komma till när det är 
översiktsplanarbete eller så. Eller hur?  
 
 
 
Ulf: Ja, det kan vara öppna möten. Nu vet inte jag exakt när de ska vara, men det att det 
kommer vara öppna möten, det kan vi nog utgå ifrån.  
 
 
 
Elin: Intressant. Då får vi se vad som händer och så får vi återkomma med med och berätta 
om vad utredningen når fram till, eller hur?  
 
 
 
Ulf: Ja, nu i december och januari så kommer vi bemanna den här pilotprojektet och sedan så 
kommer vi gå ut med information på vår hemsida, i sociala medier men också i  
 
 
 
Ulf: våra andra kanaler. Och sen tänker jag att vi följer väl upp det här i någon av våra poddar 
till sommaren tänker jag.  
 
 
 
Elin: Till hösten. Ja men precis, det låter väl alldeles utmärkt? Ja, då får jag tacka för att du 
berättade.  
 
 
 
Ulf: Tack ska du ha själv Elin och välkommen tillbaka till Östhammar sen senare i veckan.  
 
 
 
Elin: Absolut. Vi hörs!  
 
 
 
Ulf: Hej då! Hej då! Tack så mycket Magnus.  
 


